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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Tokratni Evropski svet je dal 
boljše rezultate od  pričakovanj. Za Slovenijo so sklepi, zaključki in tudi dolgoročne odločitve 
izjemno pomembni. To je bilo srečanje evropskih voditeljev, ki je dejansko sprejelo tako 
kratkoročne kot tudi dolgoročne ukrepe  s kombinacijo potez za reševanje kriznih situacij in tudi 
za zagon nove rasti in zaposlovanja. Gre za,  po mojem mnenju, za enega od prelomnih 
sestankov na tej ravni. Odločitve so bile sprejete tako na ravni sedemindvajseterice kot na ravni 
sedemnajsterice oziroma evro-območja. Tako da so rezultati, ki so plod dolgega usklajevanja in 
trdega dela tudi že prej, takšni da zadovoljujejo tako ene kot druge. Pričakujemo tudi pozitivno 
reakcijo finančnih trgov. Med ukrepi za rast je tudi nekaj rešitev, na katere smo čakali zelo 
dolgo. Mislim na končno sprejeti dogovor o evropskem patentu, ki je bil dosežen pravzaprav v 
zadnjih minutah, je pa izjemno pomemben. Evropa na ta način dela velik korak k večji globalni 
konkurenčnosti, kar se bo dolgoročno pozitivno odrazilo tudi na rasti.  Včeraj smo imeli tudi zelo 
dobro razpravo o naslednji večletni finančni perspektivi oziroma o naslednjem sedemletnem 
evropskem proračunu in danes je v zaključkih Evropskega sveta ugotovitev, da se dela naprej 
na podlagi pripravljenih okvirjev in na podlagi pripomb, ki so jih države članice dale na ta okvir, 
tako da intenzivna pogajanja oziroma naslednji korak pričakujemo oktobra in če bo vse po sreči 
na decembrskem evropskem svetu oziroma marca naslednje leto. 
 
Osrednji dokument, ki je bil sprejet, je pakt za rast in zaposlovanje. To je strateški dokument, ki 
odgovarja izzivom, ki bodo pred Evropsko unijo v naslednjih letih. Za Slovenijo je ta dokument 
zelo pomemben iz dveh razlogov, in sicer, ker kreira boljše in bolj konkurenčno gospodarsko 
okolje Evropske unije v prihodnjih letih, kar je za Slovenijo, ki ima pretežno izvozno 
gospodarstvo, izjemno pomembno s tega vidika. Poleg tega pa so znotraj tega pakta predvideni 
nekateri  ukrepi, mislim na tiste, ki predstavljajo oblikovanje določenih dodatnih finančnih virov, 
do katerih bo lahko Slovenija tudi neposredno dostopala in na ta način blažila investicijsko sušo, 
ki je zaradi tega, ker se borimo s sprejemanjem ukrepov za izhod iz krize. 
 
Evropski svet je obravnaval tudi mednarodno politične teme, ki so v tem trenutku v središču 
svetovne pozornosti in katerih reševanje je v interesu svetovnega miru, mislim predvsem na 
Sirijo in Iran obveščeni  smo bili, da potekajo intenzivna pogajanja pod okriljem Združenih 
narodov, kjer Evropska unija aktivno sodeluje za končno rešitev krize v Siriji. Tu se pričakuje v 
naslednjih tednih močnejše angažiranje mednarodne skupnosti, ki je zelo potrebno, glede na to, 
da tam iz dneva v dan padajo civilne žrtve in da temu konfliktu ni videti konca. Toliko na kratko. 
S podrobnostmi ste najverjetneje dobro seznanjeni, saj so bile ključne odločitve sprejete že 
zgodaj zjutraj. 
 
ERIKA ŠTULAR (RTV SLOVENIJA): Kakšne spremembe sta ta dva nova mehanizma v zvezi s 
trgi, ali jih namerava Slovenija oziroma ali jih bomo morali v kratkem uporabiti? 
 



 

PREDSEDNIK VLADE JANEZA JANŠA: Ključna novost ni sprememba v mehanizmih, temveč 
večja fleksibilnost pri uporabi dolgoročnega reševalnega mehanizma Evropske unije. Odslej 
naprej bo možno posredovanje samo v bančnem sektorju. To posredovanje je pogojeno z 
večjim centralnim nadzorom in oboje je po mojem mnenju potrebno. To omogoča, da se kriza v 
finančnih institucijah ali pa pomanjkanje likvidnostnih sredstev v finančnih institucijah, rešuje na 
način, ki ne obremenjuje direktno javnih financ v državah članicah. To je velika novost pri 
uporabi teh mehanizmov doslej, je pa treba vedeti, da ta gibljivost ni neomejena. Omejena je s 
sredstvi, ki so na razpolago in tudi s pravili, ki v Evropski uniji določajo uporabo državne 
pomoči. Seveda, splošen pogoj za kogarkoli, ki bi želel črpati oziroma ki bi računal na to pomoč 
je to, da dosledno spoštuje zaveze, ki jih je ta sprejel glede na pravila, ki veljajo v Evropski uniji, 
vezana na izpolnjevanje kriterijev pakta stabilnosti in tudi drugih pravil ter priporočil Evropske 
komisije, tako da gre za bolj fleksibilen mehanizem, ki pa ni brezpogojen, in to je treba vedeti. 
Verjetno ni nobene države članice, tudi Slovenija ni izjema, ki bi se veselila morebitne 
hipotetične situacije, da bi bilo ta mehanizem, čeprav bolj fleksibilen in manj restriktiven, 
kadarkoli uporabiti.  
 
V tem trenutku slovenska vlada dela vse, da bi situacijo, v kateri že smo, rešili na način, da ne 
bi bilo treba uporabljati teh reševalnih mehanizmov Evropske unije. Tudi naša ocena je, da 
Slovenija kot država na podlagi ukrepov, ki smo jih že sprejeli, mislim predvsem na Zakon o 
uravnoteženju javnih financ, v tem trenutku ni v nevarnosti, da bi morali zaprositi za to pomoč. 
Edina neznanka je bančni sektor. Vendar je tukaj za dajanje kakršnihkoli ocen prezgodaj, ker še 
potekajo skrbni pregledi v slovenskih bankah in bo šele takrat možno dati dokončni odgovor na 
to vprašanje. V tem trenutku ni nobenih razlogov, da bi kakorkoli špekulirali s potrebo, ki bi jo 
Slovenija imela po tej pomoči 
 
DARJA KOCBEK (VEČER): Rekli ste, da bo Slovenija dobila dodatne finančne vire, da 
prebrodi to investicijsko sušo. A bo to že letos na voljo in kateri viri so to? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Nekateri viri bodo na voljo relativno hitro, že letos, 
recimo, projektne obveznice, kjer gre sicer za manjši vir 4 milijarde evrov in pol. V kolikor bo 
dokapitalizacija EIB opravljena v predvidenem času, potem bodo tudi ti dodatni viri na voljo. 
Tukaj gre za, če seštejemo vse možnosti, ki se s tem odpirajo, za 180 milijard dodatnih 
investicijskih sredstev v seštevku, kar je seveda pomemben vir. To je bil za investicije v 
Sloveniji že doslej izjemno pomemben vir, tako da so tukaj dvojni pozitivni učinki sprejetja tega 
dokumenta.  
 
ERIKA ŠTULAR (RTV SLOVENIJA): Je že znano kakšen bo slovenski prispevek pri tej 
dokapitalizaciji, govorilo se je o 24 milijonih, a je to že dogovorjeno? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To so približni izračuni. Natančno številka bomo vedeli, 
ko bodo ta tehnična opravila mimo. Je pa to relativno majhno vplačilo, glede na možnosti, ki se 
odpirajo. Ni zanemarljivo, glede na situacijo v kakršni smo, vendar pa je to zagotovo investicija, 
ki se splača. 
 
MATJAŽ TROŠT (RA SLOVENIJA): Kdaj pa naj bi morala Slovenija vplačati ta denar, je to že 
jasno, kdaj naj bi se kapitalsko okrepilo EIB?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ti postopki bodo stekli letos, natančni roki za vplačilo, 
pa v tem trenutku še ni znano. 
 
PETRA MIKLAVEC (SLOVENSKA TISKOVNA AGENCIJA): Rekli ste, da se lahko pričakujejo 
ukrepi mednarodne skupnosti do Sirije? Ali je možno tudi vojaško posredovanje? 
 



 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V tem trenutku to ni opcija, čeprav gre za zaostrovanje 
predvsem do Turčije. Kar smo spremljali v zadnjih dneh, mislim predvsem na napore 
mednarodne skupnosti, kjer se kažejo določeni rezultati, da se ta bolj poenoti in da načrt 
posebnega odposlanca Združenih narodov Kofija Anana dobi soglasno mednarodno podporo, ki 
jo bo mogoče realizirati v bolj odločni resoluciji Združenih narodov, kar bi po prepričanju mnogih 
imelo za rezultat to, da bi prišlo do zaustavitve konflikta  brez uporabe sil od zunaj. 
 
ERIKA ŠTULAR (RTV SLOVENIJA): Na koncu ste se sešli v formatu držav evroobmočja in ste 
se odločali tudi glede položaja za katerega kandidira gospod Gaspari? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Formalnega sestanka ni bilo, bilo je le neformalno 
posvetovanje tudi zaradi tega, ker ni bilo vseh držav članic prisotnih in ker tudi še ni soglasja 
glede teh kadrovskih rešitev, tako da nobenih formalnih odločitev ni. 
 
DARJA KOCBEK (VEČER): Kohezijska politika je pomembna in varnostna mreža za Slovenijo. 
Je bilo glede tega kaj rečeno? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Kohezijska sredstva v okviru večletne finančne 
perspektive so v razpravi dobila močno podporo. Tu je večina držav članic, vključno z nami 
opozarjala na to, da gre za sredstva, ki so eden od pomembnih virov investicij in s tem tudi rasti 
v EU, še posebej v novih državah članicah. Sam sem posebej poudaril, da ni potrebno izumljati 
vedno novih mehanizmov, prek katerih bo Evropska unija spodbujala rast, ker nekatere že 
imamo in je te treba krepiti in kohezijska politika jih zagotovo. Evropska komisija je tudi 
predstavila nekatere podatke, za tekočo finančno perspektivo in iz katerih izhaja, da so 
kohezijska sredstva v posamičnih državah članicah večinska sredstva, ki se investirajo v smislu 
javnih investicij, tudi v Sloveniji gre vsaj za tretjinski del v zadnjem času. Tukaj je sicer nekaj 
odpora proti temu, da bi ta sredstva ostala na podobni ravni kot v tekoči finančni perspektivi, 
samo mislim, da glede na to razpravo, ki je bila včeraj, bo vsaj približno podoben obseg bilo 
možno ohraniti za naprej:; Govorimo o splošnem obsegu v celotni uniji. Za Slovenijo in nekatere 
druge države ta okvir, ki je bil predstavljen, ni v popolnosti zadovoljiv, tudi na to smo opozorili, v 
nadaljnjih pogajanjih bo treba preprečiti, da tiste kohezijske regije, ena od teh je tudi v Sloveniji, 
ki bi doživele v naslednji finančni perspektivi preoster padec glede na sedanje stanje, dobijo 
določen izravnalni mehanizem in v to smer bomo vodili pogajanja. 
 
MATJAŽ TROŠT (RA SLOVENIJA): Želja iz Ljubljane … Glede pokojnin, določen del 
upokojencev je dobilo nižje pokojnine kot v prejšnjih mesecih in to očitno zelo razburja javnost. 
Kaj vi menite o tem?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Podrobnosti glede tega, kot pravite razburjenja, ne 
poznam. Vem pa, da v Zakonu o uravnoteženju javnih financ ni nobene določbe, ki bi katerokoli 
pokojnino, ki izhaja iz plačanih prispevkov, zmanjšala za en sam evro. Ta zakon ni vplival na 
zmanjšanje nobene pokojnine, ki izhaja iz plačanih prispevkov, je pa zakon omejil nekatere 
izdatke, ki se izplačujejo ob pokojninah, vendar ne izhajajo iz plačanih prispevkov, ampak iz 
proračunskih sredstev in te stvari je treba ločiti. 
 
NOVINARKA: Zanima me, če lahko poveste kaj več o razpravi v Španiji in mehanizmu pomoči 
zanjo, ter kako se bo ta mehanizem uveljavljalo. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Odgovor na vprašanja izhaja iz dokumenta, ki je bil 
včeraj sprejet na evro-vrhu. Ta večja raztegljivost teh reševalnih mehanizmov Evropske unije  je 
ravno v tem, da je možno direktno to pomoč usmeriti v finančne institucije, torej tudi v banke, 
kar omogoča tudi drugačno reševanje situacije v španskih bankah, kot pa se je to dogajalo v 
primeru Grčije, Portugalske ali Irske. Kolikor se je razprava nanašala na Španijo, se je 
razpravljajo v okviru odločitve širitve teh mehanizmov. Ta širitev se nanaša na vse države, ki so 



 

pristopile k tem mehanizmom, ne nanaša se samo na Španijo in Italijo ali kogarkoli drugega. 
Tako da razprava ni bila samo o državah, ki imajo v tem trenutku te potrebe, ampak je bila 
razprava o tem, kako zagotoviti mehanizme, ki bodo enako delovali v vseh podobnih primerih.  
 
 


